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A BÉKESSÉG SZELLEME VEZESSEN TÉGED! 
Fábián Attila élőben elhangzott tanításának nyers szövege  

Budapest, 2023. 07. 23. 
 
Kíváncsian fürkészem a tekinteteteket, hogy mennyire vagytok éhesek, mennyire vagytok 

kíváncsiak arra, hogy miről lesz ma szó, mit készített az Úr nektek. Szeretnék a mai napon 
beszélni a Szent Szellem vezetéséről, amiről sokan úgy gondolják, hogy ez valami misztikus 
dolog. Egy nehezen megfogható, nehezen elérhető, nehezen elkapható dolog, hogy nagyon-
nagyon sokat kell tanulni ahhoz, hogy elkapjuk a Szent Szellem vezetését, hogy jó úton járjunk. 

Szeretném neked elmondani, a mai alkalom éppen erről fog szólni, hogy sokkal könnyebb 
és sokkal egyszerűbb követni a Szent Szellemet, mint sokan gondolják vagy gondoljátok. 
Sokkal-sokkal egyszerűbb Isten Szellemére ráhangolódni, mint ahogy azt a keresztény világ 
beállítja időnként nekünk. Az ördög próbál is minket megtéveszteni, becsapni, manipulálni az 
elménkben, hogy azt gondoljuk, hogy Isten dolgai olyan magasan vannak, olyan elérhetet-
lenek, az Ő útja nem a mi útjaink és olyan magas röptűek Isten dolgai, hogy mi igazából néha 
csak egy-egy morzsát kaphatunk el belőle. Néha egy-egy villanást kaphatunk belőle, de 
igazából csak a különlegesek, a nagyon felnövekedettek, az elhívottak, a szolgálatok és azok 
az emberek hallhatják és követhetik Isten Szent Szellemét tökéletesen jól, akik aztán már 
csúcsszuperek mindenben. Hadd mondjam el neked, hogy én úgy hiszem, hogy ez nem így 
van. A csecsemő keresztények is tudják követni Isten Szellemének a hangját, képesek arra, 
hogy meghallják a Szent Szellem vezetését, és erről a vezetésről szeretnék ma beszélni. 

Az, hogy itt vagy ma, ez is egy bizonyítéka annak, hogy képes vagy a Szent Szellemet 
követni. Az, hogy ma eljöttél, ez sem a valami démonikus dolognak a vezetése volt. Az, hogy 
itt vagy ma, ez is bizonyítéka annak, hogy tudsz hallani Istentől és tudod követni a Szent 
Szellemet. Egyébként ki vezetett téged Jézushoz annak idején? Ha megkérdezzük ezt bárkitől, 
és ha ezt nem gondoljuk át mélyen, azt gondoljuk, hogy pásztor, vagy testvér, rokon, vagy 
családtag, vagy evangélista vezetett engem Jézushoz, akin keresztül hallottam az Evangé-
liumot. Ez igaz, de nem az elsődleges, mert a Szent Szellem vezetett téged Jézushoz! Ha a 
Szent Szellem képes volt téged Jézushoz vezetni, akkor gondolod, hogy ne tudna akárhova 
elvezetni téged? Ha képes volt a világból kihozni téged, ha képes volt a világi gondolkozás-
módodat formálni, hatást gyakorolni rád és meggyőzni téged, hogy gyere Jézushoz, egy 
evangélistán, egy szolgálón, egy pásztoron, egy rokonon, egy családtagon vagy bárkin 
keresztül, ha képes volt erre, ne lenne bármire képes? Ha képes voltál meghallani a Szent 
Szellem hangját akkor, amikor még nem voltál újjászületve, amikor még a bűnben éltél, 
amikor még Isten ellensége voltál, akkor most, hogy közel valóvá lettél, most ne tudnád 
meghallani? Nem lennél rá képes még inkább, hogy meghalld Őt, hogy vezessen téged, hogy 
kövesd Őt? Dehogynem! Mégis olyan különlegesnek gondoljuk a Szent Szellem vezetését, 
olyan természetfölöttinek – ami egyébként valóban az.  

A Szent Szellem vezetése önmagában természetfölötti, hiszen nem természetes dolog az, 
hogy mi Isten hangját halljuk. Nem úgy hallunk hangokat, mint ahogy az elmegyógy-
intézetben az elmeháborodottak hangokat hallanak és mindenfélét követnek, nem így, mert 
sok hang van kint a világban. Hallhatod a lelkiismereted hangját, meghallhatod az ellenség 
hangját is, meghallhatod a hústest hangját a szomszédon keresztül, saját érzéseid hangját is 
hallhatod, és hallhatod a Szent Szellem hangját. A sok hangból ki kell választanod azt, hogy 
melyik az, amelyiket követni akarod. Sokan azt a döntést hozták – sajnos keresztényként is –, 
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hogy inkább követik a saját érzelmeiket, a saját vágyaikat, a saját gondolataikat, a saját 
elképzeléseiket, mert kaptak egy-két betekintést az Igébe, kaptak egy-két fénynyalábot, kinyi-
latkoztatást az Igéből és azt gondolják, ők most már mindent tudnak! Nekik igazából nincs 
senkire és semmire szükségük, ők képesek már mindenre, mert megérkeztek.  

A Szent Szellem vezetése nagyon egyszerű dolog. Jézus beszélt erről, tanított róla, és nem 
kell, hogy ezt túlbonyolítsuk. Ugyanakkor azt gondolom, hogy a legegyszerűbb dolgok a 
legnagyszerűbbek, és a legegyszerűbb dolgokat tudjuk mi leginkább túlbonyolítani. A legké-
zenfekvőbb, a legegyértelműbb dolgokat tudjuk bonyolulttá tenni, mert túl okosnak gondoljuk 
magunkat, vagy túl okos volt az, aki minket próbált ezzel helytelenül tanítani.  

A János evangélium 14. fejezetében Jézus beszél a Szent Szellemről a történetben. Ezeket 
az Igéket már mindenki sokszor hallotta, sokszor volt már erről tanítás. Azt mondja itt Jézus a 
tanítványoknak az egyik igeversben, hogy jobb néktek, hogy elmenjek, mert ha nem megyek 
el, nem küldöm el néktek a Vígasztalót. „Az igazságnak ama Szellemét” – mondja ezt a 17-es 
vers, „akit a világ be nem fogadhat, mert nem látja Őt és nem ismeri Őt; de ti ismeritek Őt, 
mert nálatok lakik, és bennetek marad.” Bennetek marad, ott marad bennetek, ott marad 
veletek. Aztán van itt két igevers, ami a mai alkalom középpontjában van és a 26-os, 27-es 
igevers, és erről szeretnék egész alkalmon beszélni. Így folytatja Jézus pár mondattal később: 

János 14,26. 
26. Ama Vigasztaló pedig, a Szent Szellem, akit az én nevemben küld az Atya, Ő 

mindenre megtanít majd titeket, és eszetekbe jutattja mindazokat, amiket mondottam 
néktek. 

Jézus azt mondja, ez Isten beszéde, az Atya beszéde, azt mondja, hogy a Szent Szellem 
mindenre megtanít majd titeket. Mi az, ami nincs benne a mindenben? A mindenben minden 
benne van. Azt mondta Jézus, hogy a Szent Szellem mindenre megtanít titeket. Nagyon 
sokszor átsiklunk az igeverseken, nem elmélkedünk rajta, nem gondolkodunk rajta, nem 
mélyülünk el benne, és nem kerül közel hozzánk, és így a lényeges dolgok, amire igazából 
szükségünk van, elkerülnek bennünket. A „mindenre megtanít” nem csupán a szellemiekre 
vonatkozik, hanem ebben benne vannak az élet hétköznapi dolgai is. A Szent Szellem meg-
tanít téged arra, hogyan éld a házasságodat, hogyan neveld a gyerekeidet, hogyan végezd a 
vállalkozásodat, hogyan legyél jó munkaerő, jó vezető vagy jó beosztott. A Szent Szellem 
megtanít arra, hogyan bánj a testeddel, a Szent Szellem megtanít téged mindenre. Mi az, ami 
nincs ebben benne, mi az, amit nem képvisel ez, amire azt mondhatnánk, hogy hiányzik eb-
ből? Nincs olyan. 

Ugyanakkor utána meg azt mondja, hogy „eszetekbe juttatja mindazokat, amiket mon-
dottam néktek.” Tehát a Szent Szellem emlékeztet, a Szent Szellem felhoz benned emlékeket 
és felidéz benned olyan dolgokat, amiket Jézus mondott. Emlékezni valamire akkor lehet, ha 
már hallottál róla, vagy volt vele valamiféle kapcsolatod. Jézus beszédeit akkor tudja a Szent 
Szellem felhozni benned, ha már azt olvastad, hallottad, akár egy prédikátoron, egy pásztoron, 
egy tanítón vagy akárkin keresztül. A Szent Szellem képes arra, hogy felhozza benned azt, 
amit hallottál itt vasárnap Istvántól vagy tőlem. A Szent Szellem felhozza benned azt, amit 
olvastál az Igében, akár az Ó- vagy az Újszövetség kapcsolatán keresztül. De ez a szó itt, 
hogy „felhoz”, ez a szó itt, hogy „emlékeztet”, azt is jelenti a görögben, hogy figyelmeztet. 
Tehát a Szent Szellem figyelmeztet téged bizonyos dolgokra, és ezt már megtapasztaltátok 
többen, és lehet, hogy nem is tudtad, hogy a Szent Szellem vezetett téged akkor, amikor 
figyelmeztetve lettél vagy, amikor eszedbe jutott valami, amikor feljött benned valami. Nem 
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is gondoltad, nem is tudtad, nem is esett le, hogy téged ebben a helyzetben a Szent Szellem 
emlékeztetett vagy a Szent Szellem vezetett, és ami a kulcs a mai napon, az a 27-es vers: 

János 14,27. 
27. Békességet hagyok néktek; az én békességemet adom néktek: nem úgy adom én 

néktek, amint a világ adja. Ne nyugtalankodjék a ti szívetek, se ne féljen! 
Szeretném a két igeverset egyben felolvasni. Figyelj nagyon jól! 
János 14,26–27. 
26. Ama Vigasztaló pedig, a Szent Szellem, akit az én nevemben küld az Atya, Ő 

mindenre megtanít majd titeket, és eszetekbe jutattja mindazokat, amiket mondottam 
néktek. 

27. Békességet hagyok néktek; az én békességemet adom néktek: nem úgy adom én 
néktek, amint a világ adja. Ne nyugtalankodjék a ti szívetek, se ne féljen! 

Azt mondja itt Jézus, hogy békességet, békét ad, de nem úgy adja, mint ahogy a világ adja. 
Tehát a világ is tud valamilyen békességet adni? Fogós kérdés. A világ is tud valamiféle bé-
kességet adni? Igen. A világ is tud békességet adni, és azt mondja itt Jézus, hogy én nem úgy 
adom neked a békességet, mint ahogy a világ adja, mert a világ a békességet ideiglenesen 
tudja csak adni. Értelemszerűen az a békesség, amit Ő ad, az pedig korlát és idő nélküli. A 
békesség tud neked adni egy gyógyfürdőt, ha bemész a medencébe és ott megnyugszol, 
békességet tud neked adni, ha kimész az erdőbe és hallgatod a csiripelő madarakat. Ez nem ad 
békességet? Dehogynem. Békességet tud neked adni, hogy minden hónapban megkapod a 
fizetésedet, vagy nem? Ne legyünk képmutatóak! Békességet tud adni, hogy minden hó-
napban kapod a nyugdíjadat? 

Mi lenne, ha fél évig nem kapnál fizetést? Ugyanolyan békességben lennél? Ha egy évig 
nem kapnál nyugdíjat, elveszne az a fajta békesség, amit ad a nyugdíjfolyósítás? Az a 
békesség elrepülne. Tehát a világ is tud békességet adni. Ezzel ellentétesen mondja Jézus azt, 
hogy én nem úgy adom a békességet, mint ahogy a világ adja. Én nem úgy adom neked a 
békességet. A mosolyunk nem lenne természetes, ha nem kapnánk egy évig fizetést. Persze, 
akinek sok megtakarítása van, az könnyebben túlélné ezt a dolgot, és lerázná ezt magáról, ha 
csak erre a kívülről való békességre alapoznánk az életünket. Ha csak arra alapoznánk, amit a 
világ tud adni, akkor a békességünk rendkívül törékeny lenne. Mert a csicsergő madarak az 
erdőben csak tavasztól őszig fellelhetőek, télen nem. Ha neked csak ez a békességed, akkor a 
téli hidegben, amikor hidegen fúj a szél, depressziósnak kellene lenned? Nagyon sokan így 
élik az életüket. Jön az őszi esős, sáros, cudar idő, és a hangulatuk, a békességük elszáll, el-
tűnik, és befelé fordulók lesznek, mert itt a tél, itt a hideg, és az borzasztó! De ennek így kell 
lennie? Egyáltalán nem. Vannak, akik máshogy élik meg, nekik a hideg, a hó, és a levelek 
nélküli fák adnak békességet és nyugodalmat, és ez az óriási kánikula, ami most van a na-
pokban, nekik aztán ez a világvége, és ettől nincs nekik békességük.  

Tehát a külső körülmények megnyugtathatnak, ez tény. Nem mondja itt Jézus, hogy a külső 
körülmények nem nyugtathatnak meg, mert ha elmész nyaralni, elmész kirándulni, vagy 
beülsz a Balaton északi partján egy étterembe, vagy kávézóba, és nézed a gyönyörű pa-
norámát, akkor az úgy megnyugtat. Gyönyörű! Ezt meg tudod tapasztalni egy tengerparton, 
vagy meg tudod tapasztalni ezt a gyülekezetben, és sok egyéb külső körülmény képes téged 
megnyugtatni. Azt hiszem, hogy megnyugtat az is, ha szerető családtagok vesznek körül. 
Ugye? Vagy nem? Ne legyünk képmutatóak! Ne mondjuk azt, hogy a külső dolgok nincsenek 
ránk hatással! Nagyon is hatással vannak ránk. De Jézus azt mondta, hogy én nem így adom a 
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békességet, ahogy a világ adja. Azt hiszem, hogy megnyugtat minket az, ha van étel a 
hűtőben. Ugye? Évszázadokig megnyugtató volt a parasztembernek falun, ha az ólban a koca 
ellett 8-10 malacot. Az megnyugtató volt a számára, mert tudta előre, hogy egész évben 
megvan az étel az egész családnak. Amikor ez nem volt meg, akkor meg jött a gyomorgörcs. 
Jó, hogy tojnak tojást a tyúkok az ólban. Ez mind jó dolog, de azt mondta Jézus, hogy én nem 
úgy adom a békességet, mint ahogy a világ adja. Nem úgy adom a békességet, mint ahogy a 
világ adja. Mert ezek mind-mind kivétel nélkül kívülről befelé hatnak. Hallod? Ezek mind 
kívülről befelé hatnak!  

Azt mondja Jézus, hogy én nem így adom a békességet. Én úgy adom a békességet, hogy 
belülről hasson kifelé. Békességet érzünk, mert van házastársunk, mert van feleségem, vagy 
van férjem, mondhatod. Vagy végre született gyerekem, és ez békességet ad, de ez kívül van. 
Rajtad kívül álló dolog, és erre is azt mondja Jézus, hogy nem úgy adom a békességet, mint 
ahogy a világ adja. Ez mind kívülről hat rád. Nem rosszak ezek a kívülről jövő dolgok, de 
Jézus azt mondta, ezt ismétlem és ezt sulykolom, hogy én nem így adom a békességet! Nem 
úgy adom, mint ahogy a világ adja, ne nyugtalankodjék azért a szívetek, se ne féljen – foly-
tatja. Ne nyugtalankodjék a szívetek, se ne féljen! Én olyan békét tudok adni, amit a világ 
nem tud megadni. A külső béke múlandó. A kívülről jövő békesség, a kívülről jövő nyugalom 
elmúlik. Elmúlik a nyári meleg estéken a madárcsicsergés, és elmúlik a téli havas gyönyörű 
táj, de elmúlik az is, hogy huszonéves vagy, és erődnek teljében sok pénzt keresel, és lehet, 
hogy megéred a nyugdíjas éveket, amikor kevesebb bevételed lesz. A világban lévő dolgok 
változnak, és elmúlnak, és nem úgy működnek egy idő után, mint ahogy előtte. Ennek el-
lenére, hogy nyugdíjas vagy, élhetsz gazdagabban, mint aktív korodban.  

De most nem erről beszélek, hanem arról beszélek, hogy a külső béke múlandó, a belső 
béke azonban maradandó. Ha te újjászülettél, akkor ez a béke, ez a békesség benned ott van, 
és ott marad attól a pillanattól kezdve, hogy újjászülettél. Ez a béke benned marad. Azt mondta 
Jézus, elolvastam az előbb, hogy a Szent Szellem veletek, és bennetek marad. Veletek, és 
bennetek marad. Akkor azt mondod, hogy Attila, te valamit nem értesz az életből! Nekem 
mindenem van, csak békességem nincs! Hol van ez bennem? Pedig már újjászülettem öt, tíz, 
húsz, harminc éve! Testvérem, ott van az benned, csak lehet, hogy van valami külső dolog, 
ami ezt teljesen elnyomta. Ami nem engedi, hogy ez felszínre jöjjön, és nem engeded meg 
neki, hogy uralkodjon feletted. Az újjászületés pillanatában a Szent Szellem beléd került, azaz 
beléd került a békesség, és ez a békesség kell, hogy téged vezessen. Ez a békesség, amit Jézus 
adott, ez maradandó, és ez kell, hogy vezessen téged. Ha nem ebben jársz, akkor valami 
elnyomta ezt. Vagy az elméd, vagy a helytelen hited, vagy egy külső tényező, vagy valami 
olyan dolog, ami miatt ez nem tud érvényre jutni. Az igeverseket felolvasom most még 
egyszer, hadd szóljon az Ige hozzátok, többet, mint amit én a saját szavaimmal el tudok 
mondani. Figyelj! Ezeknek a fényében olvassuk a 26–27-es Igéket még egyszer: 

János 14,26–27. 
26. Ama Vigasztaló pedig, a Szent Szellem, akit az én nevemben küld az Atya. Ő 

mindenre megtanít majd titeket, és eszetekbe juttatja mindazokat, amiket mondottam 
néktek. 

27. Békességet hagyok néktek; az én békességemet adom néktek: nem úgy adom én 
néktek, amint a világ adja. Ne nyugtalankodjék a ti szívetek, se ne féljen!  

A szövegkörnyezetből egyértelműen kiderül, hogy a Szent Szellem a békesség hullám-
hosszán vezet. Nem tudom ezt más szóval jobban kifejezni, hogy a Szent Szellemnek van egy 
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folyása, van egy hullámhossza, van egy áradása, van egy fújása, és ez a békesség útja. Ez a 
szövegkörnyezetből egyértelműen kiderül. A Szent Szellem emlékeztet a békesség hullám-
hosszán lévő dolgokra. A Szent Szellem emlékeztet téged mindig arra, amit Jézus mondott, és 
Jézus mindig a békességgel összhangban beszélt. Amikor engeded, hogy a Szent Szellem 
emlékeztessen téged azokra a dolgokra, amiket Jézus mondott, amiket az Atya kijelentett az 
Igéjén keresztül, akkor ez téged mindig a békesség irányába fog vezetni. Amikor a Szent 
Szellem vezet téged, akkor ez mindig abba az irányba fog mutatni, hogy békességben legyél. 
Ámen. 

A hívő embernek a békesség a természetes élőhelye. Tehát ha hívő ember vagy, ha 
újjászülettél, akkor ez az alapértelmezett állapotod. Mindenki ismeri ezt a kifejezést, ez 
számítógépes vagy telefonos kifejezés. Alapértelmezett állapot, amikor megkapod az új 
telefonodat, vagy a számítógépedet, és bekapcsolod, van egy alapértelmezett beállítás rajta. 
Amikor újjászülettél, van egy alapértelmezett beállítás rajtad. Amíg a telefonon ez egy bizo-
nyos hangerő, fényerősség, programok rajta, addig benned és rajtad ez a békesség, amit Isten 
alapértelmezettként odahelyezett beléd. Érthető ez?  

A madarak természetes élőhelye hol van? Nem a víz alatt, hanem a fákon, a levegőben, 
meg a mezőn, ahol éppen élelmet szednek, ugye? A halaknak mi a természetes élőhelye? A 
víz. Egy oroszlánnak mi a természetes élőhelye? A szárazföld, a szavanna, ott érzi jól magát, 
és ott van otthon. Így van? A vakondnak hol a természetes élőhelye? A föld alatt van. Nem 
érzi jól magát a vízben, mert belefullad. Mint ahogy te is, ha víz alatt vagy, lélegzést segítő 
nélkül nem tudsz ott életben maradni. Szellemi értelemben a mi természetes élőhelyünk a 
békesség. Az a békesség, amit Isten adott nekünk, és amit nem úgy adott Ő nekünk, mint 
ahogy a világ adja nekünk a békességet, külső ráhatással, befolyással, hogy van elég pénzünk, 
akkor békességünk van. Ha van egészségünk, békességünk van. Ha elég hűvös van, békes-
ségünk van, ha elég meleg van, békességünk van, ha elég étel van a hűtőben, békességünk 
van. Igen ám, de ha túl hideg van, akkor nincs békességünk. Ha túl meleg van, nincs békes-
ségünk. Ha kevés a szalonna a hűtőben, nincs békességünk. Keveset tojnak a tyúkok, nincs 
békességünk. Kevés pénz van a zsebben, nincs békesség. Akkor hogy van ez? Ó, nem, nem, 
én olyan szellemi ember vagyok, hogy hú!  

Valóban, ha belülről éled meg ezt a békességet, ha valóban tudod, és tapasztalod, és érted 
ezt a békességet, hogy mit jelent, akkor ez a belül lévő békesség uralkodni fog a külső körül-
ményeiden, és nem engeded meg magadnak, hogy a te békességedet az határozza meg, ami 
kívülről jön hozzád. Nem fog érdekelni, hogy az emberek hogy beszélnek veled. Most meleg 
van? Felgyűröm az ingujjamat, kigombolom. Hideg van? Fölveszek egy kabátot. Nincs elég 
pénzem? Összehúzom a nadrágszíjat, és fogyókúrázom egy kicsit. Csak buta példákat hoztam, 
tudom, de nem engeded meg, hogy a kívülről jövő békesség, ami békétlenséggé tud pillanatok 
alatt átfordulni, mert múlandó, mert látható, mert időszakos, mert – bocsánat – fogyatékos. Ez 
a kívülről jövő békesség korlátozott. Tehát nem engeded meg, hogy ez a kívülről jövő 
békesség legyen az, ami uralja az életedet. A te életedet annak kell uralnia, ami belülről jön, 
ami belül van, az a békesség, amit Jézus adott. Ezt a békességet Ő nem úgy adja, mint a világ, 
Ő a Szent Szellemet adta, aki benned az alapértelmezett pozíciódban békességben tart téged. 
Ámen? Érthető ez így? 

A Szent Szellem egyik munkamódszere az, hogy békességre vezet. A Szent Szellem 
működési rendje, működési elve az, hogy a békesség szerint vezet téged, hogy ebben a békes-
ségben tart. A hívő szellemi és természetes állapota a békesség. Tehát a hívő alapértelmezett 
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szellemi állapota a békesség. Ez a békesség nem külső tényezőkön nyugszik. Ez a békesség 
nem érzelmeken nyugszik. Ez a békesség nem azon nyugszik, hogy éppen hogy érzem 
magam. Mert a külső dolgok mind az érzelmeidre vannak befolyással, és az elmédre. De ez a 
belső békesség a szellemedben van jelen, és ez is hatást tud gyakorolni kifelé az érzelmeidre, 
a gondolataidra és a lelkedre. A lelked ott van valahol középen. A szellemedből hatást akar 
gyakorolni a Szent Szellem a lelkedre, kívülről pedig a világ dolgai, és a világ békessége vagy 
békétlensége is hatást akar gyakorolni a lelkedre.  

Amikor megengeded a Szent Szellemnek, hogy az Ő hatása legyen az uralkodó, akkor lesz 
kiegyensúlyozott életed és akkor fogod nagyon könnyen venni a Szent Szellem vezetését. 
Mert az Ő vezetése ebben áll, ez az alapállapot, hogy te békességben vagy, és amikor el-
indulsz valamelyik irányba, és ha ez nem Isten útja, akkor ez a békesség felbolydul. Ez a 
békesség belülről megbomlik, és ez a Szent Szellem vezetése. Akkor azt tudod mondani, hogy 
igen, akkor itt én most megállok, mert nem a békességben járok. Azt gondolják az emberek, 
hogy a Szent Szellem vezetése valami kívülről jövő dolog. Kívülről majd a Szent Szellem 
szól nekem, ad nekem látomást, meg látást, meg érzést, meg mindenfélét. De nem, belülről az 
alapállapot, az alap felállás, az alapértelmezett mód az, hogy te békességben vagy, békes-
ségben jársz.  

Mehetsz mindenfelé az életed útjaiban, mehetsz ebbe az étterembe is, dönthetsz amellett a 
vállalkozás mellett, meg dönthetsz így, meg dönthetsz úgy, és amikor ebben a békességben 
vagy, mert ez a békesség ott megmarad benned, akkor mehetsz arra, és a Szent Szellem ve-
zetése, ez az őrlámpa, ez a békesség, ami belül van benned. Igazából nagyon sokszor még 
csak kérdést sem kell föltenned, hogy most mit csináljak, Uram, hanem követed azt a békes-
séget. Hogy ez a békesség megvan? Ez a békesség ott rendben van? Akkor mehetek arra. Mert 
abban a pillanatban, amikor rossz irányba indulsz el, a Szent Szellem figyelmeztetni fog. S ez 
a békesség nem feltétlenül úgy fog megnyilvánulni benned, hogy fizikai értelemben becsu-
kódnak előtted az ajtók, vagy valaki szólni fog hozzád, vagy egy látomást vagy álmot fogsz 
kapni, hanem egyszerűen ott „bent érezni fogod”– ez egy szellemi dolog –, egy piros lámpát 
fogsz tapasztalni, hogy állj, hogy nem jó! És akkor van lehetőséged megállni.  

Tudod, vezetni azt az embert lehet, aki megy valamerre. Ha állsz egyhelyben és nem csi-
nálsz semmit, nem tud Isten vezetni téged. Azt mondod: ó, Uram, várom a Te vezetésedet, 
hogy merre menjek, mit csináljak! Van, amikor ezt kell tenned, és ne értsétek félre. De egy 
autót álló helyzetben nem lehet vezetni, csak ha elindul.  

Ha nem is tudod, hogy melyik irányba indulj, de lépj egy kicsit! Nem kell nagyot lépni, de 
indulj el valamelyik irányba! Indulj el balra, és ha érezni fogod, hogy a békesség ott 
felbolydul benned, akkor állj meg, fordulj vissza, és menj egy másik irányba. Amerre a 
békesség enged téged, amerre ez a belső bizonyosság, ez a belső békesség elenged téged, abba 
az irányba menjél, mert ez Isten Szellemének vezetése. Nem annyira bonyolult dolog ez! Sőt 
ez egyszerű dolog.  

Ez a békesség, ami ott belül van, nem külső tényezőkön nyugszik. Ez a békesség nem 
külső érzelmeken nyugszik. Hanem egyedül azon, ami rendíthetetlen, ami mozdíthatatlan, az 
Isten beszéde, Isten Igéje. Ez a békesség, ami ott benned van, mindig összhangban van azzal, 
amit Isten Igéje mond. Azért csúsztak el sokan, azért botlottak el sokan, és azért mentek 
tönkre sokan akár anyagilag, vagy a szolgálatba buktak bele, mert azt gondolták, hogy ők 
túlléphetik az Igét. Bizony vannak esetek, amikor az érzelmek, és ezek a megnyilvánulások, 
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amiket ott magunkban gondolunk vagy sejtünk, ez olyan határeset, hogy ez most honnan jön, 
honnan van ez bennem?  

Néha a szellemi és a lelki nagyon-nagyon közel áll egymáshoz. Ezt gyakorolni, tapasztalni 
kell. Nem mindegy az, úgy gondolom, hogy amikor megremeg a lábad, elbizonytalanodsz, és 
kellemetlen dologgal szembesülsz, akkor a sziklán állsz-e, vagy úgy remeg meg a lábad, hogy 
a homokon állsz. Vagy úgy ijedsz meg valamitől esetleg, és úgy kerülsz olyan dilemmába, 
olyan kérdésbe, amihez igazából tényleg el kell csendesedned és keresed a választ, hogy 
merre menjél. Érted a különbséget?  

Tehát amikor jön a vihar, jön a szél, jön az árvíz – ismeritek a példázatát Jézusnak a 
sziklára épített házról –, nem mindegy, hogy a lábad a sziklán áll és úgy jönnek a nehézségek 
kívülről, vagy pedig a homokon állsz és úgy jönnek a nehézségek kívülről. Nagyon nem 
mindegy! Az, hogy jön-e, vagy nem jön, ez nem kérdés. Jönni fog. Amikor a sziklán állsz, 
Jézuson állsz, a békesség vezet téged, akkor igazából mindegy, hogy mennyire remegsz, 
mennyire inogsz meg, mennyire veszíted el az emberek dicséretét, mennyire veszíted el a 
pénzed, vagy az egészséged, vagy a rajongást, ami körbevesz téged. Teljesen mindegy! Ha a 
sziklán állsz, mindegy, hogy mi van fölül, te a sziklán állsz. Bizony! A szikla soha nem fog 
megremegni alattad. Mert a szikla maga Jézus, és Ő nem fog inogni, Ő nem fog kimozdulni, 
nem fog kétségbe esni soha! Ha te a sziklán állsz, akkor nincsen semmi, ami téged onnan el 
tudna mozdítani. Akkor csak a te döntésed lehet, hogy onnan te le akarsz ugrani. Amíg az 
ember a fövenyen áll, a homokon, akkor a legkisebb dolog is fölborítja. Tehát ha ebben a 
békességben élsz, amit a Szent Szellem ad, ebben élsz folyamatosan, akkor rendkívül egy-
szerű meghallani a Szent Szellem hangját. Ha ebben a békességben élünk folyamatosan, ak-
kor nagyon egyszerű elvenni a Szent Szellem vezetését.  

Sokan így csináljátok, sokan így csináljuk. Így élem a vállalkozásomat, a szolgálatomat, 
azt, hogy éppen miről prédikálok és miről tanítok nektek, miről van éppen téma. Nem 
mondom, hogy mindig mindent jól csináltam. Hazudnék, ha azt mondanám, hogy igen. De 
egyszerűen ezt a békességet keresem és nagyon sokszor nem is tettem föl kérdést Istennek, 
hogy merre menjek, mit csináljak. Nem azt mondom, hogy ez a követendő példa, hanem 
egyszerűen követtem azt a békességet, ami bennem volt. Elindultam egy irányba, és ha ott 
éreztem valami rossz dolgot, egy ilyen piros lámpát, hogy állj meg, akkor megálltam. S ha 
kellett, visszaléptem, és nem történt semmi rossz.  

Az emberek félnek, hogy jaj, nehogy rossz irányba induljak el! A garázsból nem tudsz úgy 
elindulni, hogy ne a rossz irányba indulj el először. Ha én ki akarok menni azon az ajtón, ami 
ott szemben van, akkor merre kell elindulnom, arra? Nem, amarra, mert ott a lépcső. Egy 
egész más irányba megyek, pedig tudom, hogy hová akarok menni. Lemegyek a lépcsőn és 
utána megyek arra, mert tudom, hogy hova megyek. Ha te tudod, hogy hova tartasz, akkor 
nincsen senki, aki félre tudna vezetni téged. Ha tudod, hogy mi a cél, akkor nincsen senki, aki 
ki tudna magyarázni téged a békességedből, a hitedből, a szeretetedből, a pénzedből, a 
gyógyulásodból, vagy bármiből, mert tudod, hová tartasz. Ha nem tudod, hogy hova mész, 
akkor bárki bárhova el tud téged vezetni. Be a susnyásba, a tévutakra. Ha tudod, hogy mit 
mond Isten Igéje, ha tudod, hogy milyen Ő, ismered az Ő személyét, az Ő jellemét, akkor nem 
leszel megtévesztett ember, mert ott van benned a természetfölötti Isten, ott él benned a 
természetfölötti Szent Szellem és Ő elvezérel téged minden igazságra. Halleluja! Ő elvezérel 
téged minden igazságra! Ennél szebben, mint ahogy Jézus mondja, nem tudom mondani. Még 
egyszer olvasom az Igét:  
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János 14,26. 
26. Ama Vigasztaló pedig, a Szent Szellem, akit az én nevemben küld az Atya, Ő 

mindenre megtanít majd titeket, és eszetekbe juttatja mindazokat, amiket mondottam 
néktek. 

Ne kételkedjünk ebben! Ha Ő azt mondta, hogy mindenre elvezet minket, és eszünkbe 
juttatja azokat, amiket Ő mondott, akkor soha nem kellene azt mondanunk, hogy jaj, Istenem, 
fogalmam sincs, hogy mit csináljak! Olyan bizonytalan vagyok, teljesen össze vagyok za-
varodva, nem tudom, hogy mit tegyek. Lehet, hogy a kívülről való békesség ezt mondatja 
veled, hogy nem tudod, mit csinálj. Lehet, hogy az elmédben ott van a zűrzavar és a káosz. 
Lehet, hogy az érzelmeidben, a lelkedben ott van a felháborodott tenger, összecsaptak feletted 
a hullámok és tényleg nem tudod, hogy mit csinálsz, itt a fejedben. De ott bent az a békesség 
tudja, hogy merre indulj el, úgyhogy csillapítsd le a fejed! Tedd bele néha úgy egy kicsit a 
hideg vizes vödörbe. Nyugi!  

A felkorbácsolt érzelmek, a felkorbácsolt lelki állapot, a túlpörgés nem segít neked, hogy 
meghalld azt a lágy, szelíd hangot, ami ott belül van. A békesség hangja nem olyan, mint a 
világ hangja. Mert a világ békessége, vagy a békétlensége hangos, és nyom, és tol, és erő-
szakos, és rád akarja nyomni, hogy ő vezetése alatt legyél, és meg akar téged kaparintani 
mindenáron. A Szent Szellem azonban bármennyire is ragaszkodik hozzád, és bármennyire is 
akar vezetni téged, de nem erőszakos. Nem fog mindenáron abba az irányba vezetni, amelybe 
Ő akar. Nem, mert meghagyja neked a szabad választás jogát. Mondhatnánk azt, hogy sajnos! 
Jogod van a rossz irányba menni! Isten azt mondja neked, a Szent Szellem azt mondja neked, 
hogy jogod van hozzá, hogy buta legyél. Jogod van hozzá, hogy menj neki a falnak, ha neki 
akarsz menni. A Szent Szellem mondja, hogy ez nem jó, és ott van benned a piros lámpa. De 
ha te ezt felülírod, ha a külső hatások miatt elnyomod magadban és érzéketlen vagy erre a 
belső békességre, akkor olyan dolgokat követhetsz el keresztényként, amiktől az embernek a 
szőr feláll a hátán.  

Hogy lehetséges az, hogy keresztények, újjászületett emberek elkövetnek házasságtörést, 
hazudnak, lopnak, fajtalankodnak, gátlástalanul átlépnek másokon? Hogy lehetséges ez, hogy 
keresztény emberek ilyeneket képesek csinálni? Úgy, hogy átlépik azt a békességet kön-
nyedén. S oly mértékben igaz előttük a saját fejük, a saját gondolatuk, a saját érzelem világuk 
igazsága, hogy azt gondolják megtévesztett módon, hogy ez a Szellem vezetése. Tolják, és 
nyomják, és mennek, és csinálják, és azt hiszik, hogy az igazság náluk van. Szakítanak szét 
közösségeket, családokat, házasságokat, munkahelyi közösségeket, és azt mondják, hogy ez 
rendben van, mert erre vezetett a Szent Szellem. De ez nem így van! Sajnálom, hogy ezt páran 
így gondolják, de nem így van.  

Tehát ha ebben a békességben élsz folyamatosan, akkor rendkívül egyszerű meghallani a 
Szent Szellem hangját, és nagyon egyszerű elvenni a Szellem vezetését, mert amikor bele-
kezdesz valamibe, akkor vagy megbomlik ez a békesség benned, vagy pedig megmarad. Vagy 
felbolydul benned ez a békesség és jön valami piros lámpa, vagy pedig zöld marad és azt 
mondja, hogy mehetsz. Ha megmarad, menj tovább, ha megbomlik, állj meg! Ez Isten Szel-
lemének vezetése az esetek nagyon nagy részében. Ez a békesség! Az esetek túlnyomó ré-
szében Isten Szelleme így vezet.  

Figyelj, nagyon érdekes dolog! Minket ugyanúgy vezet a Szent Szellem, mint ahogy Jézust 
vezette annak idején. Jézus nem csak, hogy Önmagát adta oda értünk, hanem írja az Ige, hogy 
az Atya Jézussal együtt mindent nekünk adott. Isten nekünk adta azt a Szent Szellemet, aki 
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Jézust vezette. Még Őt is nekünk adta, hogy mi ugyanúgy járjunk ebben az életben a Szent 
Szellem vezetése alatt, mint ahogy Jézus járt. Ugyanúgy! Nem egy másodosztályú, nem egy 
megöregedett, nem egy kiöregedett Szent Szellem van itt velünk, aki minket ne tudna 
pontosan ugyanúgy vezetni, mint ahogy Jézust. S te képes vagy ugyanúgy meghallani a Szent 
Szellem hangját és vezetését, képes vagy elvenni ugyanúgy, mint ahogy Jézus képes volt erre, 
elvette és követte a Szent Szellemet.  

Vajon Jézus, amikor abban a három és fél évében tanított, prédikált, utazott országon belül 
jobbra, balra, fel, le, akkor mi alapján ment? Mindig látomásai voltak? Mindig álmokat látott? 
Mindig angyalok jelentették meg Neki, hogy merre kell mennie, mit kell tennie? Nem! 
Követte a Szent Szellemnek ezt a békességét, hogy merre menjen. Ő a Szellem által vezetett 
életet élte előttünk példaként bemutatva, hogy mi is járhatunk így és élhetünk így. Került 
Jézus kellemetlen helyzetbe annak ellenére, hogy a Szent Szellem vezette? Igen! Velünk is 
előfordulhat ez? Igen! Nem rossz és hamis próféta vagyok, de elő is fog fordulni. Sőt, ha nem 
fordul elő, akkor valamit elrontottál. Ha soha semmilyen kellemetlen helyzetbe nem kerülsz 
az Evangélium miatt, akkor egy irányba tartasz az ördöggel! Ha soha nem keresztezed a sátán 
útját, akkor nem a Szent Szellemet követed. Ha mindenki puszipajtásod, és mindenki csak 
jókat mond rólad, és mindenki azt mondja rólad, hogy te vagy a legszuperebb, kivétel nélkül, 
akkor valamit elrontottál. Halleluja!  

Nem arról beszélek, hogy gyűjtsünk ellenségeket. Biztos, hogy nem erről van szó! Hanem 
arról, hogy nincs mindenkiben meg ez a békesség, nincs mindenkiben meg ez a vezetés. E 
világban jelen van az ellenség, és azoknak az embereknek, akik az ellenség hangját követik, 
nem fog tetszeni az, hogy te a Szent Szellem vezetése alatt éled az életedet, és egyszerűen 
keresztezni fogod a te utadat az ő útjaikkal. Ennyi!  

Ebben a helyzetben neked tudnod kell, hogyan reagálj erre, mit csinálj, hogyan menj 
tovább. Nagyon sokszor az emberek azért olyanok, amilyenek, mert nincs megértésük arról, 
hogy Isten milyen. Az emberek jelleme azért olyan, amilyen, mert nem ott tartanak, ahol kéne. 
Isten Szellemének vezetése nagyon sok esetben tehát ez, hogy Ő bizonyságot tesz a te 
szellemeddel együtt.  

Arról, hogy üdvösségünk van, hogy az Atyának a fiai vagyunk, gyermekek vagyunk, van 
egy bizonyosság a szívünkben. Ez a bizonyosság, hogy a Szent Szellem bizonyságot tesz a mi 
szellemünkkel együtt. A Szent Szellem nem úgy száll rád, vagy vezet, vagy irányít téged, mint 
ahogy például a holdkóros fiú történetében, aki démonikusan megszállt volt, és a tanítványok 
nem tudták kiűzni belőle a démont, aki epilepsziás rohamokkal, habzó szájjal fetrengett, a 
démon tűzbe, sárba lökte, ütötte, vágta a fiút. Tehát a Szent Szellem nem így vezet téged, 
hogy így vesz feletted uralmat a te akaratod ellenére. Ez a démonok megnyilvánulása és 
működési rendszere, hogy így akar uralmat venni feletted, hogy neked abba ne legyen 
semmiféle beleszólásod. Újjászülettél és beleszólásod van, hogy minek nyitod meg magad! 
Semmilyen mértékben, semmilyen módon nem tud az ördög befolyásolni téged, csak annyira, 
amennyire te lehetőséget és engedélyt adsz neki, és megengeded ezt neki.  

A Szent Szellem együttműködést akar. Ő együtt akar veled működni. A sátán pedig 
nyomást akar rád helyezni. Nem együttműködni akar veled a szónak a jó értelmében, hanem 
nyomni és erőltetni akar téged. De a Szent Szellem azt akarja, hogy vele együtt áramolj, vagy 
vele együtt folyjál, mint ahogy folyik az olaj, vagy folyik a víz, vagy fúj a szél, úgy vele 
együtt menjél arra, amerre Ő vezet téged.  
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Hogy merre vezet minket a Szent Szellem, ez nem mindig abból fakad, hogy én csinálok 
valamit és én megyek valamilyen irányba és bennem van az indíték, hogy én arra akarok 
menni, ezt akarom csinálni, meg azt akarom csinálni, és a Szent Szellem majd jóváhagyja, 
vagy nem hagyja jóvá. Van úgy, hogy a Szent Szellem késztet onnan bentről, hogy indulj el 
ebbe az irányba, abba az irányba, vagy menjél abba az irányba és elindulsz, és lehet, hogy a 
külső békesség nincs jelen, és nincs külső megerősítés. Mert nincs elég pénzed rá, nincs elég 
támogatód, nincs elég vállba veregetés, nincs elég dicséret, és bizonytalan vagy, remeg a 
lábad, hogy mit fognak szólni az emberek, és félsz, és mindenféle van kívülről. De a belső 
békesség, ha megvan, akkor mehetsz azon az úton. Igazából ezt kell megtanulni, hogy mindig 
ez a belső békesség vezessen, nem pedig a külső békesség.  

Mert a külső békesség olyan gyönyörűen el tud vezetni embereket a pokolba, hogy csuda! 
Csak nyugi, maradj távol azoktól a keresztényektől! Nem kell neked gyülekezetbe járni! Nem 
kell neked hívők közé menni, még elkapsz valami vírust, sok ember együtt van egyszerre. 
Maradj csak otthon! Emlékszünk erre a szlogenre, ugye? Nem olyan régen volt, hogy maradj 
otthon. A nagy missziós parancs meg épp arról szól, hogy menj ki! Menj! A nyelvek imájával 
is ez a helyzet. Ő soha nem erőlteti rád azt, hogy neked most nyelveken kell imádkozni, neked 
Szellem által kell imádkozni. Ő soha nem hajt, Ő vezet. Tehát nem engeded meg, hogy ez a 
kívülről jövő békesség legyen az, ami uralja az életedet. A te életedet annak kell uralnia, ami 
belülről jön, ami belül van, az a békesség, amit Jézus adott. Ezt a békességet Ő nem úgy adja, 
mint a világ, Ő a Szent Szellemet adta, aki benned az alapértelmezett pozíciódban békes-
ségben tart téged. Ámen? Érthető ez így? 

 A Szent Szellem egyik munkamódszere az, hogy békességre vezet. A Szent Szellem 
működési rendje, működési elve az, hogy a békesség szerint vezet téged, hogy ebben a 
békességben tart. A hívő szellemi és természetes állapota a békesség. Tehát a hívő alap-
értelmezett szellemi állapota a békesség. Ez a békesség nem külső tényezőkön nyugszik. Ez a 
békesség nem érzelmeken nyugszik. Ez a békesség nem azon nyugszik, hogy éppen hogy 
érzem magam. Mert a külső dolgok mind az érzelmeidre vannak befolyással, és az elmédre. 
De ez a belső békesség a szellemedben van jelen, és ez is hatást tud gyakorolni kifelé az 
érzelmeidre, a gondolataidra és a lelkedre. A lelked ott van valahol középen. A szellemedből 
hatást akar gyakorolni a Szent Szellem a lelkedre, kívülről pedig a világ dolgai, és a világ 
békessége vagy békétlensége is hatást akar gyakorolni a lelkedre.  

Amikor megengeded a Szent Szellemnek, hogy az Ő hatása legyen az uralkodó, akkor lesz 
kiegyensúlyozott életed és akkor fogod nagyon könnyen venni a Szent Szellem vezetését. 
Mert az Ő vezetése ebben áll, ez az alapállapot, hogy te békességben vagy, és amikor el-
indulsz valamelyik irányba, és ha ez nem Isten útja, akkor ez a békesség felbolydul. Ez a 
békesség belülről megbomlik, és ez a Szent Szellem vezetése. Akkor azt tudod mondani, hogy 
igen, akkor itt én most megállok, mert nem a békességben járok. Azt gondolják az emberek, 
hogy a Szent Szellem vezetése valami kívülről jövő dolog. Kívülről majd a Szent Szellem 
szól nekem, ad nekem látomást, meg látást, meg érzést, meg mindenfélét. De nem, belülről az 
alapállapot, az alap felállás, az alapértelmezett mód az, hogy te békességben vagy, békes-
ségben jársz.  

Mehetsz mindenfelé az életed útjaiban, mehetsz ebbe az étterembe is, dönthetsz amellett a 
vállalkozás mellett, meg dönthetsz így, meg dönthetsz úgy, és amikor ebben a békességben 
vagy, mert ez a békesség ott megmarad benned, akkor mehetsz arra, és a Szent Szellem 
vezetése, ez az őrlámpa, ez a békesség, ami belül van benned. Igazából nagyon sokszor még 
csak kérdést sem kell föltenned, hogy most mit csináljak, Uram, hanem követed azt a békes-
séget. Hogy ez a békesség megvan? Ez a békesség ott rendben van? Akkor mehetek arra. Mert 
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abban a pillanatban, amikor rossz irányba indulsz el, a Szent Szellem figyelmeztetni fog. S ez 
a békesség nem feltétlenül úgy fog megnyilvánulni benned, hogy fizikai értelemben 
becsukódnak előtted az ajtók, vagy valaki szólni fog hozzád, vagy egy látomást vagy álmot 
fogsz kapni, hanem egyszerűen ott „bent érezni fogod”– ez egy szellemi dolog –, egy piros 
lámpát fogsz tapasztalni, hogy állj, hogy nem jó! És akkor van lehetőséged megállni.  

Tudod, vezetni azt az embert lehet, aki megy valamerre. Ha állsz egyhelyben és nem 
csinálsz semmit, nem tud Isten vezetni téged. Azt mondod: ó, Uram, várom a Te vezetésedet, 
hogy merre menjek, mit csináljak! Van, amikor ezt kell tenned, és ne értsétek félre. De egy 
autót álló helyzetben nem lehet vezetni, csak ha elindul.  

Ha nem is tudod, hogy melyik irányba indulj, de lépj egy kicsit! Nem kell nagyot lépni, de 
indulj el valamelyik irányba! Indulj el balra, és ha érezni fogod, hogy a békesség ott 
felbolydul benned, akkor állj meg, fordulj vissza, és menj egy másik irányba. Amerre a 
békesség enged téged, amerre ez a belső bizonyosság, ez a belső békesség elenged téged, abba 
az irányba menjél, mert ez Isten Szellemének vezetése. Nem annyira bonyolult dolog ez! Sőt 
ez egyszerű dolog.  

Ez a békesség, ami ott belül van, nem külső tényezőkön nyugszik. Ez a békesség nem 
külső érzelmeken nyugszik. Hanem egyedül azon, ami rendíthetetlen, ami mozdíthatatlan, az 
Isten beszéde, Isten Igéje. Ez a békesség, ami ott benned van, mindig összhangban van azzal, 
amit Isten Igéje mond. Azért csúsztak el sokan, azért botlottak el sokan, és azért mentek 
tönkre sokan akár anyagilag, vagy a szolgálatba buktak bele, mert azt gondolták, hogy ők 
túlléphetik az Igét. Bizony vannak esetek, amikor az érzelmek, és ezek a megnyilvánulások, 
amiket ott magunkban gondolunk vagy sejtünk, ez olyan határeset, hogy ez most honnan jön, 
honnan van ez bennem?  

Néha a szellemi és a lelki nagyon-nagyon közel áll egymáshoz. Ezt gyakorolni, tapasztalni 
kell. Nem mindegy az, úgy gondolom, hogy amikor megremeg a lábad, elbizonytalanodsz, és 
kellemetlen dologgal szembesülsz, akkor a sziklán állsz-e, vagy úgy remeg meg a lábad, hogy 
a homokon állsz. Vagy úgy ijedsz meg valamitől esetleg, és úgy kerülsz olyan dilemmába, 
olyan kérdésbe, amihez igazából tényleg el kell csendesedned és keresed a választ, hogy 
merre menjél. Érted a különbséget?  

Tehát amikor jön a vihar, jön a szél, jön az árvíz – ismeritek a példázatát Jézusnak a 
sziklára épített házról –, nem mindegy, hogy a lábad a sziklán áll és úgy jönnek a nehézségek 
kívülről, vagy pedig a homokon állsz és úgy jönnek a nehézségek kívülről. Nagyon nem 
mindegy! Az, hogy jön-e, vagy nem jön, ez nem kérdés. Jönni fog. Amikor a sziklán állsz, 
Jézuson állsz, a békesség vezet téged, akkor igazából mindegy, hogy mennyire remegsz, 
mennyire inogsz meg, mennyire veszíted el az emberek dicséretét, mennyire veszíted el a 
pénzed, vagy az egészséged, vagy a rajongást, ami körbevesz téged. Teljesen mindegy! Ha a 
sziklán állsz, mindegy, hogy mi van fölül, te a sziklán állsz. Bizony! A szikla soha nem fog 
megremegni alattad. Mert a szikla maga Jézus, és Ő nem fog inogni, Ő nem fog kimozdulni, 
nem fog kétségbe esni soha! Ha te a sziklán állsz, akkor nincsen semmi, ami téged onnan el 
tudna mozdítani. Akkor csak a te döntésed lehet, hogy onnan te le akarsz ugrani. Amíg az 
ember a fövenyen áll, a homokon, akkor a legkisebb dolog is fölborítja. Tehát ha ebben a 
békességben élsz, amit a Szent Szellem ad, ebben élsz folyamatosan, akkor rendkívül 
egyszerű meghallani a Szent Szellem hangját. Ha ebben a békességben élünk folyamatosan, 
akkor nagyon egyszerű elvenni a Szent Szellem vezetését.  

Sokan így csináljátok, sokan így csináljuk. Így élem a vállalkozásomat, a szolgálatomat, 
azt, hogy éppen miről prédikálok és miről tanítok nektek, miről van éppen téma. Nem mon-
dom, hogy mindig mindent jól csináltam. Hazudnék, ha azt mondanám, hogy igen. De egy-
szerűen ezt a békességet keresem és nagyon sokszor nem is tettem föl kérdést Istennek, hogy 
merre menjek, mit csináljak. Nem azt mondom, hogy ez a követendő példa, hanem egy-
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szerűen követtem azt a békességet, ami bennem volt. Elindultam egy irányba, és ha ott 
éreztem valami rossz dolgot, egy ilyen piros lámpát, hogy állj meg, akkor megálltam. S ha 
kellett, visszaléptem, és nem történt semmi rossz.  

Az emberek félnek, hogy jaj, nehogy rossz irányba induljak el! A garázsból nem tudsz úgy 
elindulni, hogy ne a rossz irányba indulj el először. Ha én ki akarok menni azon az ajtón, ami 
ott szemben van, akkor merre kell elindulnom, arra? Nem, amarra, mert ott a lépcső. Egy 
egész más irányba megyek, pedig tudom, hogy hová akarok menni. Lemegyek a lépcsőn és 
utána megyek arra, mert tudom, hogy hova megyek. Ha te tudod, hogy hova tartasz, akkor 
nincsen senki, aki félre tudna vezetni téged. Ha tudod, hogy mi a cél, akkor nincsen senki, aki 
ki tudna magyarázni téged a békességedből, a hitedből, a szeretetedből, a pénzedből, a 
gyógyulásodból, vagy bármiből, mert tudod, hová tartasz. Ha nem tudod, hogy hova mész, 
akkor bárki bárhova el tud téged vezetni. Be a susnyásba, a tévutakra. Ha tudod, hogy mit 
mond Isten Igéje, ha tudod, hogy milyen Ő, ismered az Ő személyét, az Ő jellemét, akkor nem 
leszel megtévesztett ember, mert ott van benned a természetfölötti Isten, ott él benned a 
természetfölötti Szent Szellem és Ő elvezérel téged minden igazságra. Halleluja! Ő elvezérel 
téged minden igazságra! Ennél szebben, mint ahogy Jézus mondja, nem tudom mondani. Még 
egyszer olvasom az Igét:  

János 14,26. 
26. Ama Vigasztaló pedig, a Szent Szellem, akit az én nevemben küld az Atya, Ő 

mindenre megtanít majd titeket, és eszetekbe juttatja mindazokat, amiket mondottam 
néktek. 

Ne kételkedjünk ebben! Ha Ő azt mondta, hogy mindenre elvezet minket, és eszünkbe 
juttatja azokat, amiket Ő mondott, akkor soha nem kellene azt mondanunk, hogy jaj, Istenem, 
fogalmam sincs, hogy mit csináljak! Olyan bizonytalan vagyok, teljesen össze vagyok zava-
rodva, nem tudom, hogy mit tegyek. Lehet, hogy a kívülről való békesség ezt mondatja veled, 
hogy nem tudod, mit csinálj. Lehet, hogy az elmédben ott van a zűrzavar és a káosz. Lehet, 
hogy az érzelmeidben, a lelkedben ott van a felháborodott tenger, összecsaptak feletted a 
hullámok és tényleg nem tudod, hogy mit csinálsz, itt a fejedben. De ott bent az a békesség 
tudja, hogy merre indulj el, úgyhogy csillapítsd le a fejed! Tedd bele néha úgy egy kicsit a 
hideg vizes vödörbe. Nyugi!  

A felkorbácsolt érzelmek, a felkorbácsolt lelki állapot, a túlpörgés nem segít neked, hogy 
meghalld azt a lágy, szelíd hangot, ami ott belül van. A békesség hangja nem olyan, mint a 
világ hangja. Mert a világ békessége, vagy a békétlensége hangos, és nyom, és tol, és 
erőszakos, és rád akarja nyomni, hogy ő vezetése alatt legyél, és meg akar téged kaparintani 
mindenáron. A Szent Szellem azonban bármennyire is ragaszkodik hozzád, és bármennyire is 
akar vezetni téged, de nem erőszakos. Nem fog mindenáron abba az irányba vezetni, amelybe 
Ő akar. Nem, mert meghagyja neked a szabad választás jogát. Mondhatnánk azt, hogy sajnos! 
Jogod van a rossz irányba menni! Isten azt mondja neked, a Szent Szellem azt mondja neked, 
hogy jogod van hozzá, hogy buta legyél. Jogod van hozzá, hogy menj neki a falnak, ha neki 
akarsz menni. A Szent Szellem mondja, hogy ez nem jó, és ott van benned a piros lámpa. De 
ha te ezt felülírod, ha a külső hatások miatt elnyomod magadban és érzéketlen vagy erre a 
belső békességre, akkor olyan dolgokat követhetsz el keresztényként, amiktől az embernek a 
szőr feláll a hátán.  

Hogy lehetséges az, hogy keresztények, újjászületett emberek elkövetnek házasságtörést, 
hazudnak, lopnak, fajtalankodnak, gátlástalanul átlépnek másokon? Hogy lehetséges ez, hogy 
keresztény emberek ilyeneket képesek csinálni? Úgy, hogy átlépik azt a békességet kön-
nyedén. S oly mértékben igaz előttük a saját fejük, a saját gondolatuk, a saját érzelem világuk 
igazsága, hogy azt gondolják megtévesztett módon, hogy ez a Szellem vezetése. Tolják, és 
nyomják, és mennek, és csinálják, és azt hiszik, hogy az igazság náluk van. Szakítanak szét 
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közösségeket, családokat, házasságokat, munkahelyi közösségeket, és azt mondják, hogy ez 
rendben van, mert erre vezetett a Szent Szellem. De ez nem így van! Sajnálom, hogy ezt páran 
így gondolják, de nem így van.  

Tehát ha ebben a békességben élsz folyamatosan, akkor rendkívül egyszerű meghallani a 
Szent Szellem hangját, és nagyon egyszerű elvenni a Szellem vezetését, mert amikor bele-
kezdesz valamibe, akkor vagy megbomlik ez a békesség benned, vagy pedig megmarad. Vagy 
felbolydul benned ez a békesség és jön valami piros lámpa, vagy pedig zöld marad és azt 
mondja, hogy mehetsz. Ha megmarad, menj tovább, ha megbomlik, állj meg! Ez Isten Szel-
lemének vezetése az esetek nagyon nagy részében. Ez a békesség! Az esetek túlnyomó ré-
szében Isten Szelleme így vezet.  

Figyelj, nagyon érdekes dolog! Minket ugyanúgy vezet a Szent Szellem, mint ahogy Jézust 
vezette annak idején. Jézus nem csak, hogy Önmagát adta oda értünk, hanem írja az Ige, hogy 
az Atya Jézussal együtt mindent nekünk adott. Isten nekünk adta azt a Szent Szellemet, aki 
Jézust vezette. Még Őt is nekünk adta, hogy mi ugyanúgy járjunk ebben az életben a Szent 
Szellem vezetése alatt, mint ahogy Jézus járt. Ugyanúgy! Nem egy másodosztályú, nem egy 
megöregedett, nem egy kiöregedett Szent Szellem van itt velünk, aki minket ne tudna 
pontosan ugyanúgy vezetni, mint ahogy Jézust. S te képes vagy ugyanúgy meghallani a Szent 
Szellem hangját és vezetését, képes vagy elvenni ugyanúgy, mint ahogy Jézus képes volt erre, 
elvette és követte a Szent Szellemet.  

Vajon Jézus, amikor abban a három és fél évében tanított, prédikált, utazott országon belül 
jobbra, balra, fel, le, akkor mi alapján ment? Mindig látomásai voltak? Mindig álmokat látott? 
Mindig angyalok jelentették meg Neki, hogy merre kell mennie, mit kell tennie? Nem! 
Követte a Szent Szellemnek ezt a békességét, hogy merre menjen. Ő a Szellem által vezetett 
életet élte előttünk példaként bemutatva, hogy mi is járhatunk így és élhetünk így. Került 
Jézus kellemetlen helyzetbe annak ellenére, hogy a Szent Szellem vezette? Igen! Velünk is 
előfordulhat ez? Igen! Nem rossz és hamis próféta vagyok, de elő is fog fordulni. Sőt, ha nem 
fordul elő, akkor valamit elrontottál. Ha soha semmilyen kellemetlen helyzetbe nem kerülsz 
az Evangélium miatt, akkor egy irányba tartasz az ördöggel! Ha soha nem keresztezed a sátán 
útját, akkor nem a Szent Szellemet követed. Ha mindenki puszipajtásod, és mindenki csak 
jókat mond rólad, és mindenki azt mondja rólad, hogy te vagy a legszuperebb, kivétel nélkül, 
akkor valamit elrontottál. Halleluja!  

Nem arról beszélek, hogy gyűjtsünk ellenségeket. Biztos, hogy nem erről van szó! Hanem 
arról, hogy nincs mindenkiben meg ez a békesség, nincs mindenkiben meg ez a vezetés. E 
világban jelen van az ellenség, és azoknak az embereknek, akik az ellenség hangját követik, 
nem fog tetszeni az, hogy te a Szent Szellem vezetése alatt éled az életedet, és egyszerűen 
keresztezni fogod a te utadat az ő útjaikkal. Ennyi!  

Ebben a helyzetben neked tudnod kell, hogyan reagálj erre, mit csinálj, hogyan menj 
tovább. Nagyon sokszor az emberek azért olyanok, amilyenek, mert nincs megértésük arról, 
hogy Isten milyen. Az emberek jelleme azért olyan, amilyen, mert nem ott tartanak, ahol 
kéne. Isten Szellemének vezetése nagyon sok esetben tehát ez, hogy Ő bizonyságot tesz a te 
szellemeddel együtt.  

Arról, hogy üdvösségünk van, hogy az Atyának a fiai vagyunk, gyermekek vagyunk, van 
egy bizonyosság a szívünkben. Ez a bizonyosság, hogy a Szent Szellem bizonyságot tesz a mi 
szellemünkkel együtt. A Szent Szellem nem úgy száll rád, vagy vezet, vagy irányít téged, 
mint ahogy például a holdkóros fiú történetében, aki démonikusan megszállt volt, és a tanít-
ványok nem tudták kiűzni belőle a démont, aki epilepsziás rohamokkal, habzó szájjal 
fetrengett, a démon tűzbe, sárba lökte, ütötte, vágta a fiút. Tehát a Szent Szellem nem így 
vezet téged, hogy így vesz feletted uralmat a te akaratod ellenére. Ez a démonok meg-
nyilvánulása és működési rendszere, hogy így akar uralmat venni feletted, hogy neked abba 
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ne legyen semmiféle beleszólásod. Újjászülettél és beleszólásod van, hogy minek nyitod meg 
magad! Semmilyen mértékben, semmilyen módon nem tud az ördög befolyásolni téged, csak 
annyira, amennyire te lehetőséget és engedélyt adsz neki, és megengeded ezt neki.  

A Szent Szellem együttműködést akar. Ő együtt akar veled működni. A sátán pedig nyo-
mást akar rád helyezni. Nem együttműködni akar veled a szónak a jó értelmében, hanem 
nyomni és erőltetni akar téged. De a Szent Szellem azt akarja, hogy vele együtt áramolj, vagy 
vele együtt folyjál, mint ahogy folyik az olaj, vagy folyik a víz, vagy fúj a szél, úgy vele 
együtt menjél arra, amerre Ő vezet téged.  

Hogy merre vezet minket a Szent Szellem, ez nem mindig abból fakad, hogy én csinálok 
valamit és én megyek valamilyen irányba és bennem van az indíték, hogy én arra akarok 
menni, ezt akarom csinálni, meg azt akarom csinálni, és a Szent Szellem majd jóvá hagyja, 
vagy nem hagyja jóvá. Van úgy, hogy a Szent Szellem késztet onnan bentről, hogy indulj el 
ebbe az irányba, abba az irányba, vagy menjél abba az irányba és elindulsz, és lehet, hogy a 
külső békesség nincs jelen, és nincs külső megerősítés. Mert nincs elég pénzed rá, nincs elég 
támogatód, nincs elég vállba veregetés, nincs elég dicséret, és bizonytalan vagy, remeg a 
lábad, hogy mit fognak szólni az emberek, és félsz, és mindenféle van kívülről. De a belső 
békesség, ha megvan, akkor mehetsz azon az úton. Igazából ezt kell megtanulni, hogy mindig 
ez a belső békesség vezessen, nem pedig a külső békesség.  

Mert a külső békesség olyan gyönyörűen el tud vezetni embereket a pokolba, hogy csuda! 
Csak nyugi, maradj távol azoktól a keresztényektől! Nem kell neked gyülekezetbe járni! Nem 
kell neked hívők közé menni, még elkapsz valami vírust, sok ember együtt van egyszerre. 
Maradj csak otthon! Emlékszünk erre a szlogenre, ugye? Nem olyan régen volt, hogy maradj 
otthon. A nagy missziós parancs meg épp arról szól, hogy menj ki! Menj! A nyelvek imájával 
is ez a helyzet. Ő soha nem erőlteti rád azt, hogy neked most nyelveken kell imádkozni, neked 
Szellem által kell imádkozni. Ő soha nem hajt, Ő vezet.  
 

*A függőleges vonallal jelzett igeversek más fordításból származnak. 
A felhasznált bibliai versek a King James kiadás számozását követik. 

 

 


